
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr IX

IX Sesja w dniu 18 lipca 2019 
Obrady rozpoczęto 18 lipca 2019 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 11:45 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki 
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Arleta Wegner 
13. Alina Wróblewicz 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że według listy na sali obecnych jest 14 Radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.
Ponadto podczas sesji obecnych było również 4 Sołtysów (w tym 2 Sołtysów Radnych).
Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu

2. Informacje nt. porządku obrad.
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Podjęcie uchwał w sprawie:
A/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2019
B/ zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących
w skład aglomeracji Margonin przy realizacji zadania polegającego na aktualizacji obszaru i granic 
aglomeracji Margonin
C/ w sprawie funkcjonowania szkół na terenie Miasta i Gminy Margonin.

4. Wolne głosy.
5. Zakończenie sesji.



Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi lub pytania do przedstawionego porządku obrad?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad.
Przewodniczący rady powiedział, że powodu błędu technicznego radny Grzegorz Gręda nie mógł 
zagłosować poprzez system elektroniczny, zatem oddał głos ZA podjęciem uchwały poprzez 
podniesienie ręki.
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler
, Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński , Grzegorz Gręda. 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

3. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,
Skarbnik gminy D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2019
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała nr VIII/89/2019 stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

b) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w 
skład aglomeracji Margonin przy realizacji zadania polegającego na aktualizacji obszaru i granic 
aglomeracji Margonin.
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Chodzi o wyrażenie zgody przez radę gminy na 
zawarcie porozumienia. Chodzi o gminę Chodzież i Gołańcz. Jest to pierwsza z uchwał, kolejna będzie 
jesienią, wyznaczająca granice aglomeracji. Jest to aktualizacja tego dokumentu, która wyznacza 
aglomerację. To są zapowiedzi modernizowania, przebudowy oczyszczalni ścieków. Można to robić 
dzisiaj, na tym poziomie, na którym to jest, my mamy ok 6500 równoważnej liczby mieszkańców, czyli 
taki ładunek spływa do oczyszczalni. Jednak na tym poziomie można nam aplikować o ośrodki 
regionalne czyli z WFOŚ, który nie ma pieniędzy i od Marszałka Województwa gdzie pula jest jaka jest. 
Tych konkursów na poziomie Marszałka już po prostu nie ma. Perspektywa finansowa, która obecnie 



trwa - braliśmy udział odpadaliśmy z tych konkurów, nie mamy w tej chwili innego wyjścia jak tylko 
podnieść poziom RLM do ponad 10 tys. Musi być powyżej 10 tyś RLM żeby można było starać się o 
środki krajowe. Inaczej wpadamy w próg środków regionalnych. Stad ten zabieg. Ta uchwała dotyczy 
porozumienia, te ścieki do nas spływają. Kolejna część to opinie, z którymi wystąpiliśmy do Wód 
Polskich dotyczące samej aglomeracji. Jesienią po opiniach, które do tego czasu spłyną będzie można 
wyznaczyć koleją uchwalą granice aglomeracji. Na podstawie tej uchwały będzie krajowy program 
oczyszczania ścieków przez Radę Ministrów aktualizowany, tam zostanie dodany Margonin i będzie 
można o środki krajowe aplikować. Na jesieni spróbujemy wystąpić o duże środki do Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska, bo być może wystarczy samo podjęcie uchwały o  zmianie aglomeracji 
bez aktualizowania przez rade ministrów. Na 90 % powinien wniosek formalne wymogi spełnić i będzie 
duża szansa żeby te środki pozyskać.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Radna M. Miler – zapytała, jeżeli te RLMy mamy policzone? I czy jeden RLM przekłada się na jedno 
przyłącze?
Zastępca Burmistrza – dodał, że co do zasady tak ale ścieki przemysłowe, te maja inny przelicznik. Duży 
ładunek ścieków przemysłowych, jeśli chodzi o zakłady np. papieru powoduje znaczny wzrost. Iw mamy 
10500 tyś mieszańców. Ściek przemysłowy przelicz się inaczej.
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład 
aglomeracji Margonin przy realizacji zadania polegającego na aktualizacji obszaru i granic aglomeracji 
Margonin.. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina 
Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała nr VIII/90/2019 stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

c) uchwała intencyjna w sprawie funkcjonowania szkół na terenie Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały intencyjnej.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – powiedziała, że w przedstawionym intencyjnym projekcie uchwały w uzasadnieniu są 
wskazane negatywne konsekwencje w postaci, które przewodniczący przed chwilą przeczytał, natomiast 
nic nie jest napisane o tym, jakie są konsekwencje pozytywne dla dzieci o mniejszej liczebności klasy. 
To, że klasy są mniej lub bardziej liczne ma swoje pozytywy i negatywy. W klasach najliczniejszych 
pogarsza się u dzieci poczucie bezpieczeństwa i własnej wartości. Duża liczba dzieci w klasie prowokuje 
większe konflikty wśród rówieśników, stwarza gorsze warunki do odpoczynku i zabawy, a także do 
wszechstronnego rozwoju. Stosunkowo częściej dzieci z klas licznych obciążone są większą pracą 
domową. Dzieciom ze zbyt licznych klas trudniej zauważyć serdeczność, życzliwość nauczycieli, są one 
przeświadczone o tym, że nie zawsze mają prawo do wypowiadania własnego zdania, prawo do wyboru 
tematyki zajęć, że nie mogą liczyć na pomoc wychowawcy. Uczniowie z klas mało licznych jeszcze do 
tego są przekonani, o tym że Pani znajdzie dla nich czas, wysłucha, pomoże im, gdy zajdzie taka 



potrzeba. Traktują swoich nauczycieli jako ludzi życzliwych, dobrych którym można się zwierzyć. Czy 
nie możemy przyjść takich argumentów, tylko i wyłącznie krytycznych. Zindywidualizowane podejście 
do ucznia w klasie klas 1-3 ma ogromne znaczenie na dalszy jego rozwój i stworzenie, czy wyznaczenie 
jako dolnej granicy 20 osób w Margoninie nie ma odzwierciedlenia w ustawie oświatowej. Brak tu 
podstawy prawnej do przyjęcia tej decyzji.  W uchwale jest zapis: „w zakresie celowości i gospodarności 
dysponowania środkami publicznymi, jest to nieekonomiczne”. Co może być bardziej ekonomiczne. 
celowe i gospodarne jak nie inwestycja w edukacje? Ta uchwała jest uchwałą intencyjną, czyli ta uchwała
nie ma mocy wiążącej. Wydajemy zalecenia, opinie. Jakie działania podejmie Pan przewodniczący żeby 
te uchwałę intencyjna realizować? Wykonanie uchwały powierza się przewodniczącemu rady. Rada 
miasta i gminy nie może przyjąć, że jej uchwała będzie realizowana przez inny podmiot niż wójt 
burmistrz prezydent miasta, zgodnie z art. 30 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. Jakie podejmie Pan 
działania w tej ustawie zalecającej? Kiedy głosowaliśmy uchwałę o „śmieciach” zrobiliśmy podział 
pomiędzy dzieci i dorosłych. Ta uchwała została zakwestionowana, ponieważ nie może być tej 
niesprawiedliwości, braku równowagi. W uzasadnieniu tej uchwały jest opis, że 10 osobowa klasa w 
szkołach wiejskich wynika z mniejszego naboru, bo jest mniej dzieci, jest to uchwała która wprowadza 
podział i nierówne traktowanie na terenie całej gminy, czyli 10 i 20. W mojej ocenie uchwała jest nie do 
przyjęcia. 
Radna T. Koźlarek – zapytała Radnego R. Gimzickiego, czy ta 4 dzieci, która poszła do szkoły w 
Margoninie, poszły do szkoły do Margonina z własnej woli, czy z braku miejsca, czy z powodu stanu 
zdrowotnego?
Radny R. Gizmzicki – odpowiedział, że jeśli chodzi o te dzieci, to trójka dzieci przyszła bo była taka 
konieczność, bo nie była uruchomiona klasa 1 w Lipinach, klasa pierwsza w Radwankach. Troje dzieci ze
szkoły podstawowej w Lipinach i troje dzieci ze szkoły podstawowej w Radwankach na dzień dzisiejszy 
chodzą i jedno dziecko, które aktualnie jest w 6 klasie ze względu na to, że młodszy brat zaczął jeździć do
szkoły i ten starszy też stwierdził, że chce do szkoły w Margoninie.
Radna M. Miler – zapytała przewodniczącego rady jakie działania podejmie i jak będzie realizował 
zalecenia tej uchwały intencyjnej? Jakie działania zamierza Pan podjąć do realizacji tej uchwały.
Przewodniczący Rady – powiedział, że przekaże wynik głosowania Panu burmistrzowi jako wskazanie 
działania do wykonania. Intencją rady jest aby liczebność klas wynosiła tak jaki będzie wynik głosowana.
Jeśli uchwała będzie odrzucona to będzie bezzasadna, a jeżeli będzie przyjęta to jest to wskazanie aby 
Burmistrz kierował się tym przy liczebności uczniów klas. 
- Maria Miler (Ad Vocem) – czyli przekaże Pan po zatwierdzeniu uchwały Panu burmistrzowi. Uchwała 
nie jest wiążąca dla Pana Burmistrza, ale zdecyduje Pan Burmistrz, czy ta klasa ma powstać czy nie? 
Uchwała jest intencyjna i nie musi wykonać zalecenia.
Przewodniczący rady – powiedział, że nie musi, ale dobrze by było gdyby się zasugerował. 
Osoba z sali – zapytała co w związku z tym, że przeszedł drugi termin rekrutacji, co Państwo o tym 
sądzą? Co mamy teraz zrobić wg Państwa? Bo według nas mamy zapisane dzieci do szkoły podstawowej 
w Radwankach i to zostaje. Jeśli Państwo podejmujecie tę uchwałę to dajcie Państwo te 2-3 lata 
przejściowe. I za 3 lata będzie już obowiązywała ta dziesiątka. Te 3 lata niech będą przejściowe żeby 
utrzymać i szkołę i klasy.
Burmistrz – powiedział, że po tej sesji wyślemy do Państwa zawiadomienie, jaka będzie decyzja. Jakby to
było na 3 lata to nie ma sensu, bo wiemy że za 3,4,5 lat będzie 10-12 osób. My wiemy ile dzieci będzie. 
To co radna Miler mówiła, że w klasach ,mniejszych jest lepiej itd. to wiemy, ale to jest liczone do klasy 
25 osobowej. Ministerstwo oświaty wyznacza jaka ma być klasa. Ministerstwo ustaliło 25 osobową klasę 
i te klasy co do nauczyciela zapewniają kontakt dziecka z nauczycielem i nauczyciela z dzieckiem. Nie 
patrząc tylko na koszty ale na społeczne oczekiwania społeczeństwa mamy dwie małe szkoły w Lipinach 
i Radwnkach i dopóki tam będą dzieci te szkoły będą. Nie jestem za likwidacją tych szkół, ale musimy 
działać o optymalnym wykorzystywaniu czyli najbardziej racjonalne z punktu widzenia całej gminy, nie 
tylko z punktu widzenia edukacji i szkoły. To nie jest łatwa decyzja, ale też jesteśmy od tego żeby trudne 



decyzje podejmować
Osoba z sali – dodała, że nikt nie dał odpowiedzi co mamy zrobić?
Burmistrz – dodał, że będą wysłane indywidualnie pisma do wszystkich rodziców w najbliższym czasie.  
Osoba z sali – zapytała, dlaczego nie chcą Państwo podjąć uchwały przejściowej?
Burmistrz – powiedział, że przejściowa uchwała nie ma sensu. Za 2-3 lata dzieci jest 11 czy 12.
Osoba z sali – powiedziała, że te 3 lata nie będzie tych 3 klas i będzie trzeba utrzymać szkołę.
Burmistrz – powiedział, że w Margoninie było 6 klas, a nie 8 i szkoła przez wiele lat była utrzymana. 
Teraz zamiast 8 będzie 5. To będzie o jedną mniej jak jest dzisiaj 6. 
Osoba z sali – dodała, że to jest inna struktura szkoły.
Burmistrz – dodał, że jest propozycja do rodziców na przyszły rok, żeby połączyć roczniki. Łatwiej jest 
przeciągnąć sześciolatków, żeby klasa była. Ja Państwa decyzje rozumiem. Wielokrotnie stoję po dwóch 
stronach barykady. Jako burmistrz mam inne zdanie i jaki Janusz Piechocki mam inne zdanie. Mam 
dylemat. To są trudne decyzje ale trudne decyzje trzeba umieć podejmować
Osoba z sali – dodała, że naczelną ustawą jest prawo oświatowe będziemy pisali i do Wojewody i 
Kuratorium, a w ostateczności do Sądu Administracyjnego o unieważnienie tej uchwały. Nie wiem czy 
można uchwałę intencyjną unieważnić. Uchwała intencyjna nie ma żadnej mocy prawnej.
Burmistrz – dodał, że Pani będzie mogła zaskarżyć moją decyzję. Ta uchwała ma mi podpowiedzieć w 
jakim kierunku są zalecenia. 
- Maria Miler – rozumiem, że problem wynika z tego, że rodzice zbyt późno zostali poinformowani, że tej
klasy nie będzie. Burmistrz informuje jak liczebne będą roczniki za 2 -3 lata i co rodzice mają zrobić. 
Dlaczego rodzice nie zostali poinformowani wcześniej? Może nie byłoby wtedy dyskusji i uchwały 
intencyjnej.
Burmistrz – dodał, że nie musiał się z nikim w tej sprawie spotykać, bo to leży w kompetencji burmistrza.
Spotkania były w maju w Rawdnkach i ustaliliśmy, bo to było spotkanie z rodzicami i to był pomysł 
rodziców, że może jak znajdziemy paru uczniów i dobierzemy to klasa powstanie. Jak znajdziecie jeszcze
3 osoby, to będzie 10 osób i klasa będzie. Nie można w szkole wiejskiej żądać żeby było po 20 osób w 
każdym roczniku, jak w Margoninie bo to jest nierealne. Po to spotkaliśmy się z rodzicami w maju, 
ustalając to na zebraniu marcowym, że się spotkamy i będziemy rozmawiać. Spotkaliśmy się w maju i 
potem w czerwcu. Nie udało się z różnych przyczyn zwerbować tej trójki dzieci. Rodzice chcą nadal żeby
było po ich stronie mimo, że ustalali wcześniej 10 osób i niwe zostało dotrzymane. Powiedziałem, że 
zrobimy sesje przedyskutujemy wszyscy, nie chciałem być dyktatorem, to jest konsekwencja naszych 
spotkań od początku maja. 
Radna M. Miler – dodała, że rodzice zostali pozbawieni jeszcze jednego, minimum ten rok, gdzie rodzice 
tych dzieci jako szcześciolatkowie mogliby pójść do pierwszej klasy, chodzi o ta możliwość, zostali oni 
pozbawieni tego ruchu. 
Burmistrz – były takie sytuacje wcześniej, że klas nie ma bo jest mała liczebność dzieci i z roku jest też 
tylko 5 dzieci z naszego obwodu. Logiczne jest, że dla 5 osób nie będziemy tworzyć klasy. Problem 
pojawił się w tym roku i staramy się go rozwiązać, uczestniczymy w dialogach z rodzicami z Radwnek i 
kandydatów klas 1. Mogłem podjąć decyzję bez tych konsultacji, jednak uważam że to jest ważna rzecz 
żeby takie konsultacje przeprowadzić. 
- Alina Wróblewicz – zapytała, ile będzie klas pierwszych w szkole w Margoninie po przejściu tych 7 
uczniów z Radwanek?
Burmistrz – powiedział, że trzy. Nadal się mieścimy w limicie 75 osób żeby podzielić na 3 klasy do 25 
uczniów na klasę. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
funkcjonowania szkół na terenie Miasta i Gminy Margonin.. 
Wyniki głosowania



ZA: 7, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (7)
Barbara Kończak , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
PRZECIW (5)
Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Rafał Gimzicki, Alina Wróblewicz 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała intencyjna nr VIII/91/2019 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

4. Wolne głosy.
W dyskusji wzięli udział:
- Radna Alina Wróblewicz – zapytała czy jest wytypowany lekarz za doktora Bambra, który to od 1 
września odchodzi?
Burmistrz – powiedział, że dr Bamber wypowiedział umowę dzierżawy lokalu, którym dysponuje. Będzie
przyjmował do końca września. I wraca do Margonina mąż Pani dr Hoffmann. Jest to już ustalone. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 

5. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku lipca
z czym ogłasza zamknięcie IX sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu  2019 roku o godz. 
11:45.

Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

 

Przygotował(a): Katarzyna Maćkowiak

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


